
Beszámoló az egészségügyi alapellátás jövőjét érintő kérdésekről és a kollegiális 

vezetői testület munkájáról 

 

A kollegiális szakmai vezetői testületek számos kezdeményezést tettek az elmúlt hetekben, 

amelyről szeretnénk beszámolni. 

 

Kollegiális vezetői kezdeményezésre az Alapellátási Finanszírozás-fejlesztési és 

Indikátorbizottság 2023.03.07-én megkezdte működését. Számos szakmai javaslat érkezett 

a területről, ezeket részletesen bemutattuk és kedvező fogadatást értünk el. Továbbra is 

kérjük és várjuk a kollégáktól a szakmai javaslatokat, az indikátorkészlet változtatásával, 

módosításával kapcsolatos folyamatok már megkezdődtek az első ülés alkalmával. A 

következő ülés időpontjára április 4-én kerül sor, itt már egy szakterületenként (háziorvos, házi 

gyermekorvos, fogorvos) kidolgozott, konkrét új indikátorjavaslat végrehajtását is napirendre 

vesszük. Javaslatot tettünk az ESZFK, valamint az NNK vezetőinek a meghívására is, hiszen 

mind az EESZT, mind az NNK szűrési rendszereivel szoros összefüggést mutat az 

indikátorrendszer számos eleme.  

 

Kezdeményeztük, hogy az új indikátorok teljesítésével kapcsolatos egyéni eredmények 

tételes visszamutatásának első időpontjától, április 1-től lehetőség nyíljon egy három hónapos 

tesztidőszak bevezetésére, mert csak hiteles adatok birtokában lehet az indikátorokhoz 

szükséges munkát jól szervezni. Javaslatunk elfogadásra került, miszerint a tesztidőszak alatt 

gondoskodni kell arról, hogy azok a praxisok, amelyeknek a finanszírozása csökkenne, azok 

anyagi kompenzációban részesülhessenek, tehát a bevételük csökkenésének korlátot 

szabjunk.   

 

A kollegiális vezetők már a bizottság első ülésén napirendre tűzték a degresszió kérdését is. 

Mivel az orvosok terhelését egyensúlyban kell tartani, továbbra is azt tartjuk a megfelelő 

iránynak, hogy a nagy kártyaszámmal rendelkező praxisok esetében a további és magasabb 

szakképzettségű szakdolgozók rendszerbe történő belépése legyen hangsúlyosabban 

elősegítve a degressziós szabályok módosításával. Mivel a degresszió a pontértéket is védi, 

így a meggondolatlan, feltételekhez nem kötött eltörlésével a kisebb kártyaszámú, de amúgy 

optimális üzemméretű praxisok finanszírozása csökkenne, ezt pedig el szeretnénk kerülni.  

 

Praxisaink érdekében rendíthetetlenül egyeztettünk a rezsidíjak kérdéséről is. Jelzéssel éltünk 

a Belügyminisztérium felé, hogy saját hatáskörben hívja fel az önkormányzatok figyelmét a 

nehéz helyzetbe kerülő praxisok mihamarabbi megsegítését illetően. Az önkormányzati 

szövetségek, egyes polgármesterek közvetlen megkeresésével mi magunk is elő kívánjuk ezt 

a folyamatot segíteni, továbbra is kérünk Mindnyájatokat, hogy ezzel kapcsolatban bátran 

keressétek a vármegyei kollegiális szakmai vezetőket.  

 

Gondterhelten konstatáljuk hivatásrendünknek az elmúlt időszakban bekövetkezett azon 

eseményeit, amik a jelenleg kialakult parázs helyzetet eredményezték. A kollegiális szakmai 

vezetői hálózat az elmúlt években többször bizonyította, hogy minden szakmai szervezettel jó 

kapcsolatra törekszik és proaktív, eredményes és hatékony formálója kíván lenni az 

alapellátásnak. A szakmai szervezetekkel továbbra is szoros együttműködésben szeretnénk 

folytatni szakmai tevékenységünket, ugyanakkor a kollégáink körében soha nem tapasztalt 

megosztottságot eredményező folyamat mögé nem kívánunk beállni, továbbra is kizárólag 

szakmai szempontokat előtérbe helyezve szeretnénk folytatni tevékenységünket. A magunk 



részéről mindent megtettünk annak érdekében is, hogy az alapellátással kapcsolatban 

kialakult helyzetet még a történések elején megfelelően moderáljuk, ezért miután február 

elején a MOK hivatalos közleményt adott ki a weboldalán egy vármegyei kollegiális szakmai 

vezető tájékoztatójával kapcsolatban, azonnal levélben fordultunk dr. Kincses Gyula elnök 

úrhoz, hogy méltó módon   tisztázzuk a félreértéseket és ha az szükséges, nyíljon lehetőség 

az érdemi korrekcióra. Teljes együttműködésünkről, egy belső eljárás lefolytatásának 

lehetőségéről tájékoztattuk Elnök Urat, aki válaszában arról tájékoztatott, hogy konkrét 

információkkal nem szeretne szolgálni, az ügyet pedig az illetékes területi etikai bizottság elé 

utalták.  

 

Továbbra is teljes szívvel kiállunk a vármegyei vezető kollégánk becsületessége mellett, aki 

maga is szakmánkért elhivatottan munkálkodó gyakorló háziorvos, egy sokunk közül. Az 

események Mindnyájunkat jelentősen megviseltek, de továbbra is hiszünk benne, hogy 

mások meghurcolása helyett az eltökélt, szakmai alapokon szervezett munka vezet 

eredményre.  

 

A kollegiális hálózat egy eszményt tűzött maga elé megalakulásától kezdve. Ez az eszmény 

az alapellátás széles körű összefogása kollegiális és szakmai alapokon. Mindkét alap 

elhagyhatatlan és teljességre törekvő. Most is ezt a célt tartjuk magunk előtt, amikor a viharos 

környezet szinte teljesen beszűkíti a látótávolságot. "Behúzzuk a vitorlát és tartjuk az irányt!" 

Továbbra is minden alapellátó kolléga mellett kiállunk, továbbra is mindenkivel tartjuk a 

kapcsolatot, függetlenül attól, hogy milyen formában és temperamentummal fogalmazza meg 

véleményét és céljait. 

 

A szakmai céljaink mellett kitartunk, azokat következetesen képviseljük és azokon továbbra 

is dolgozunk, amely különösen jelentős ezekben a nehéz időkben, amikor a csatazajtól alig 

halljuk egymást és kollégáinkat. A szakmai munka során mindenkivel készek vagyunk 

együttműködni. Ennek egyetlen feltétele a független szakmai elkötelezettség az alapellátás 

megerősítéséért: a minőségi munka feltételeinek a megteremtése, a szakmai presztízs 

növelése és az anyagi biztonság garanciája. 

 

Továbbra is a magyar alapellátás jövőjéért dolgozunk!  

Kollegiális üdvözlettel a szakterületek megyei kollegiális szakmai vezetői nevében:  

 

dr. Békássy Szabolcs, országos kollegiális szakmai vezető háziorvos 

dr. Gszelmann Róbert, országos kollegiális szakmai vezető fogorvos 

dr. Muzsay Géza, országos kollegiális szakmai vezető házi gyermekorvos 

 

 


